

EMAKUME GUZTIAK GARA BEHARREZKOAK: ELKARTEEN ETA ERAKUNDEEN ARTEKO HIZKETA

TODAS SOMOS NECESARIAS: DE LA BASE ASOCIATIVA A LAS INSTITUCIONES PARA LA INTERLOCUCIÓN

Euskadiko Artxibo Historikoa, Maria Diaz Harokoaren kalea 3, Bilbao
Archivo Histórico de Euskadi, Calle María Díaz de Haro, 3, Bilbao

2019ko azaroak 12 *de noviembre de 2019*

Hizlaria / Ponente

TXARO ARTEAGA ANSO

Txaro Arteaga Ansak ibilbide feminista luzea du. Hasieratik parte hartu du Euskadiko lehenengo mugimendu feministetan (Donostiako emakume independenteak, “Fórum Feminista María de Maeztu”).

Lanbidez feminismoarekin konprometituta egon da, bai komunikabideetan egin duen lanean (batez ere Herri Irratian), bai Emakunde - Emakumearen Euskal Erakundeko zuzendari lanetan 17 urtez izan zuen kargu publikoan. Eusko Jaurlaritzaren berdintasun-politikak bultzatu eta garatu ditu, eta 2005. urtean emakumeen eta gizonen berdintasunerako Legea onartu zen, berdintasunaren eskubidea benetan aplikatzen dela bermatzeko, eta gizarteari neurri zorrotzagoak eta eraginkorragoak emateko emakumeen eta gizonen arteko desberdintasunak desagertu daitezen.

Gaur egun ere feminismoaren alde lan egiten du, Gipuzkoako emakumeen elkarteekin ahalduntzeko prozesuetan parte hartzen baitu.

SORNE ORTUONDO TOLA

Informazio Zientzietan lizentziaduna da, eta hainbat komunikabiderekin elkarlanean aritu da. Kezka pertsonalak eraginda, Emakunderekin harremanetan jarri zen, berdintasun- eta generopolitiken esparruan prestakuntza jasotzeko.

90eko hamarkadaren hasieran, bera aukeratu zuen Emakundek Euskadiko Emakumeentzako Ekintza Positiboko Lehen Plana Bizkaiko Lurralde Historikoan zabaltzeko.

Aukera-berdintasuneko agenteen prestatzaileen lehen ikastaroan parte hartu zuen.

Eragin Aholkularitza bultzatu zuen, beste bi emakumerek batera.

Elkarteen eta Partaidetzaren Arloko arduradun gisa Emakunden lan egin duen lehen berdintasun-teknikaria izan da, eta, horri esker, emakume-elkarteen eta Emakunde-Emakumearen Euskal Erakundearen arteko elkarrizketa-gunearen hastapenean eta garapenean lan egin ahal izan du.

Ibilbide luzea du berdintasun-teknikari gisa tokiko administrazioan; egun, Miranda de Ebron ari da lanean.

EMAKUME GUZTIAK GARA BEHARREZKOAK: ELKARTEEN ETA ERAKUNDEEN ARTEKO HIZKETA

TODAS SOMOS NECESARIAS: DE LA BASE ASOCIATIVA A LAS INSTITUCIONES PARA LA INTERLOCUCIÓN

Euskadiko Artxibo Historikoa, Maria Diaz Harokoaren kalea 3, Bilbao
Archivo Histórico de Euskadi, Calle María Díaz de Haro, 3, Bilbao

2019ko azaroak 12 de noviembre de 2019

TXARO ARTEAGA ANSO

Txaro Arteaga Ansa, con una larga trayectoria feminista ha participado desde su origen en los primeros movimientos feministas de Euskadi, (mujeres independientes de Doností, “Fórum Feminista María de Maeztu”).

Se ha comprometida profesionalmente con el feminismo tanto en su faceta profesional en los medios de comunicación, (fundamentalmente en Herri Irratia), como en el cargo público que desarrolló durante 17 años como primera Directora de Emakunde, Instituto Vasco de la mujer, impulsando y desarrollando las políticas de igualdad del Gobierno Vasco hasta la aprobación en el año 2005 de la ley para la igualdad de mujeres y hombres, como colofón para garantizar la aplicación práctica del derecho a la igualdad, con el objeto de poner a disposición de la sociedad medidas más incisivas y eficaces para eliminar la desigualdad de mujeres y hombres.

Actualmente sigue vinculada en su práctica feminista a través de su participación en procesos de empoderamiento con asociaciones de mujeres de Gipuzkoa.

SORNE ORTUONDO TOLA

Licenciada en Ciencias de la Información, ha colaborado con diversos medios de comunicación, por inquietud personal contactó con Emakunde con el objetivo de formarse en el ámbito de las políticas de igualdad y género

Fue seleccionada por Emakunde para divulgar el Primer Plan de Acción Positiva para las Mujeres en Euskadi, en el territorio histórico de Bizkaia a principios de los 90.

Formó parte del primer curso de formadoras de Agentes de Igualdad de oportunidades

Impulsó la Consultoría Eragin junto a dos mujeres más.

Ha sido la primera Técnica de igualdad que ha trabajado en Emakunde como Responsable del Área de Asociaciones y Participación, lo que le permitió trabajar en el inicio y desarrollo del espacio de interlocución entre las asociaciones de mujeres y Emakunde

Tiene una larga trayectoria como técnica de igualdad en la administración local, actualmente en Miranda de Ebro.